
Zápis
ze 2. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT

dne 19. 9. 2024

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI
Čas konání: 13:00 – 14:30
Přítomní: dle hlasovací listiny
Omluveni: Matěj Benko, Petr Vašík, Gabriel Cabaj, David Pokorný, Daniel Koutný
Neomluveni: -
Hosté: děkan doc. Hlinka, proděkani Mgr. Hoderová a doc. Kalousek,

tajemník Ing. Tesař
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:
1. Volba skrutátorů
2. Předání osvědčení zvoleným členům AS, kteří nebyli přítomni na předchozím zasedání
3. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 1. řádného zasedání, plnění usnesení
4. Informace vedení fakulty a informace z grémií
5. Ustanovení zástupců AS v poradních orgánech děkana (Kolegium děkana, Rada pro IS,

Disciplinární komise)
6. Předložení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v bakalářských studijních

programech pro akademický rok 2025/2026
7. Předložení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v navazujících

magisterských studijních programech pro akademický rok 2025/2026
8. Předložení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v bakalářských a

navazujících magisterských studijních programech vyučovaných v anglickém jazyce pro
akademický rok 2025/2026

9. Předložení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v doktorských studijních
programech pro akademický rok 2025/2026

10. Informace o prospěchových stipendiích
11. Schválení termínu (16. 10. 2024) a programu příštího zasedání
12. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Doc. Návrat přivítal pana děkana, proděkany a tajemníka fakulty.

ad 1) Volba skrutátorů

Návrh: Ing. Ramík.
Usnesení: AS FSI schvaluje skrutátora Ing. Ramíka.
Hlasování č. 1: pro: 30 proti: 0 zdržel se: 1

ad 2) Předání osvědčení zvoleným členům AS, kteří nebyli přítomni na předchozím
zasedání

Doc. Klimeš předal osvědčení členům AS FSI, kteří nebyli přítomni na předchozím zasedání.
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ad 3) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 1. řádného zasedání, plnění
usnesení

Usnesení: AS FSI schvaluje program 2. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 2: pro: 31 proti: 0 zdržel se: 0

Byla provedena oprava zápisu dle komentáře Ing. Houfka v bodu 4) Zřízení stálých komisí.
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 1. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 3: pro: 31 proti: 0 zdržel se: 0

Plnění usnesení:
Z minulého zasedání neplynuly žádné úkoly.

ad 4) Informace vedení fakulty a informace z grémií

Děkan:
- Byly otevřeny nově zrekonstruované prostory v budově A5.
- Bude spuštěn rezervační systém na uzamykatelné skříňky v budově A5 pro studenty BSP.
- 27. 9. se uskuteční Noc vědců.
- Probíhají oslavy 125. výročí založení VUT, dnešního dne proběhne slavnostní shromáždění

akademické obce.
- Dne 20. 9. podepíše rektor čtyři memoranda s partnery z Jižní Koreje.
- Byla jmenovaná ředitelka Centra vzdělávání a poradenství.
- FAST požádal ostatní fakulty VUT o možnost směny FRIMu za fond provozních prostředků.

Vedení FSI informovalo o této možnosti ředitele ústavů. Na příštím zasedání bude předložen
dodatek k rozpočtu, získané finanční prostředky by byly využity na rekonstrukce areálu.

RNDr. Popela:
- Probíhá Sněm RVŠ, informace budou senátorům zaslány mailem.
- Proběhlo výjezdní zasedání AS VUT, usnesení byla senátorům zaslána před zasedáním.

Prof. Štětina:
- Informace z výjezdního zasedání AS VUT:

● Byla rozšířena VR VUT.
● Byl schválen fond na podporu excelentních projektů.
● Prorektor Doupovec prezentoval připravované změny SZŘ, další z prezentací se týkala

standardu školitele.
● Proběhla prezentace k rozvoji IS.
● Prezentace prorektora Máši se týkala kurzů CŽV a změn Centra vzdělávání a

poradenství.
● Byla představena analýza mezd (senátorům je k dispozici na sdíleném disku FK).
● Příspěvek rektora VUT se týkal financování VŠ (jeho prezentace bude také přístupná na

disku FK).
● Prorektorka Sedláková představila statistiku vyplňování SHAPu.
● Byla představena inovace VŘ a JŘ AS VUT.
● Proběhla diskuze k internacionalizaci.
● Byl schválen mzdový řád.

SKAS:
- Dne 13. 11. se uskuteční Strojařské schody.

ad 5) Ustanovení zástupců AS v poradních orgánech děkana (Kolegium děkana, Rada
pro IS, Disciplinární komise)

Kolegium děkana: nominováni doc. Návrat, doc. Vašík a Ing. Imrichová.
Usnesení: AS FSI navrhuje děkanovi FSI, aby v kolegiu děkana působili doc. Ing. Tomáš Návrat,
Ph.D., doc. Mgr. Petr Vašík, Ph.D. a Ing. Anna Imrichová.
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Hlasování č. 4: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 2

Rada pro informační systém: nominován prof. Štětina.
Usnesení: AS FSI navrhuje děkanovi FSI, aby v Radě pro informační systém působil prof. Ing. Josef
Štětina, Ph.D.
Hlasování č. 5: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 1

Disciplinární komise: členka DK Ing. Glozigová ukončila studium, jejím náhradníkem je Jan Šmíd.
Usnesení: AS FSI bere na vědomí, že Disciplinární komise bude pracovat ve složení doc. Ing.
Vítězslav Máša, Ph.D., Mgr. Jana Hoderová, Ph.D., doc. Ing. Jaroslav Katolický Ph.D., Jiří Melč, Ing.
Petra Kalenská, Jan Šmíd.
Hlasování č. 5: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 0

ad 6) Předložení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu
v bakalářských studijních programech pro akademický rok 2025/2026

ad 7) Předložení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu
v navazujících magisterských studijních programech pro akademický rok 2025/2026

ad 8) Předložení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu
v bakalářských a navazujících magisterských studijních programech vyučovaných
v anglickém jazyce pro akademický rok 2025/2026

ad 9) Předložení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu
v doktorských studijních programech pro akademický rok 2025/2026

Podstatnou změnou v předložených pravidlech je posunutí termínu podávání přihlášek na 1. 11. Do
všech studijních programů bude možné podávat přihlášky do 31. 3. následujícího roku, výjimkou jsou
programy vyučované v AJ, do kterých se mohou uchazeči hlásit do konce února. Další změnou pro
tyto programy je zavedení přijímací zkoušky.
Předložené dokumenty projedná Studijní komise na jednání dne 3.10., směrnicí pro DSP se bude
zabývat i VaV komise na schůzce dne 10. 10.

ad 10) Informace o prospěchových stipendiích

Proděkan Kalousek informoval senátory o proběhnuté diskuzi mezi vedením FSI a Studentskou
komorou ohledně nutnosti stabilizace stipendijního fondu. Senátoři byli seznámeni s tabulkou příjmů,
které jsou tvořeny poplatky za nadstandardní dobu studia, a výdajů. V posledních letech došlo k
výraznému snížení příjmů a růstu výdajů. Pokud fond nebude stabilizován, dojde v roce 2026 k jeho
vyčerpání. Z tohoto důvodu se vedení FSI rozhodlo pro akademický rok 2025/26 ke změně podmínek
pro získání stipendia a ke snížení částek. Směrnice k prospěchovému stipendiu pro rok 25/26 vyjde již
tento podzim, aby studenti měli informace dříve, než v minulých letech.
Prof. Spousta vyjádřil obavu, že toto opatření bude pro studenty a případné uchazeče o studium na
FSI demotivující a navrhl hledat jiné cesty k naplnění stipendijního fondu.
Pan děkan odpověděl, že studenti prvních ročníků mohou získat za výborný prospěch mimořádné
stipendium, které je hrazeno z rozvojových fondů. Informace o možnosti získání tohoto stipendia je
podávána případným zájemcům o studium. Vedení fakulty je ale otevřeno širší diskuzi ohledně dalších
možností řešení této situace.
Ing. Imrichová podotkla, že změna podmínek pro získání prospěchového stipendia se z větší části
týká studentů NMS.
V další diskuzi se senátoři zamýšleli, jak dalece je prospěchové stipendium motivující k dosažení
dobrých studijních výsledků.
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ad 11) Stanovení termínu třetího řádného zasedání AS FSI

Termín 3. řádného zasedání byl navržen na středu 16. 10. 2024 (výjezdní zasedání).
Návrh programu:
- Zpráva o hodnocení výuky - předložení
- Pravidla pro přijímací řízení do BS - schválení
- Pravidla pro přijímací řízení do NMS - schválení
- Pravidla pro přijímací řízení do DS - schválení
- Pravidla pro přijímací řízení do programů vyučovaných v AJ - schválení
-

Usnesení: AS FSI schválil termín 3. řádného zasedání AS FSI na 16. 10. 2024.
Hlasování 5: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 1

ad 12) Různé

Pokud některý z členů finanční komise či vedení fakulty nemá přístup na sdílený disk FK, je nutné
informovat prof. Štětinu, který přístup nastaví.
Na dotaz ohledně využívání skříněk v budově A5 pan děkan odpověděl, že možnost využívat skříňky
dostali jen studenti BSP, neboť mají menší zázemí než studenti NMSP.
Na dotaz ohledně přístupů do budov v areálu fakulty, kdy některé vchody jsou volně přístupné a
některé jsou zabezpečeny pro přístup na kartu, odpověděl pan tajemník, že kartové systémy pro
přístup budou postupně doplňovány v celém areálu. V souvislosti se změnami, týkajícími se
bezpečnosti, bude senátorům v průběhu roku představen nový provozní řád.

Poté bylo zasedání ukončeno.

Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Anna Imrichová

zapsala: Brigita Rohovská
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